
دامنه شايعه اخذ ماليات از سپرده هاي بانكي چنان 
گس�ترش يافته اس�ت كه حتي برخي از ايرانيان 
خارج از كش�ور داراي س�پرده بانكي در ايران را 
نيز نگران كرده اس�ت از همين رو در پي تكذيب 
روز ش�نبه رئيس كل بانك مركزي، روز گذش�ته 
يك�ي از نمايندگان مجل�س به صراح�ت از علي 
لاريجاني نق�ل كرد كه س�ران قوا مصوب�ه اي در 
رابطه با اخذ سود از سپرده هاي بانكي نداشته اند. 
به گزارش ج��وان، پخش ش��ايعه اخ��ذ ماليات از 
س��پرده هاي بلند مدت بيش از 1600هزار ميليارد 
توماني بانكي در فضاي مجازي به بروز نگراني هايي 
در فضاي واقعي جامعه منتج شده است و دامنه اين 
نگراني به حدي است كه برخي از ايرانيان خارج از 
كشور كه در ايران داراي س��پرده بانكي مي باشند 
نگران شده اند از همين روي اگر چه رئيس كل بانك 
مركزي اين موضوع را ش��نبه هفته جاري تكذيب 
كرد اما به طور مجدد و به شكل گسترده در فضاي 
مجازي شايع شد كه در جلسه سران قوا اخذ سود 
از سپرده هاي بانكي مورد تصويب قرار گرفته است 
و مقرر است از سپرده هاي ميليارد ها توماني ماليات 
اخذ شود كه اين شايعه نيز گويا توسط رئيس مجلس 
شوراي اسلامي تكذيب شد. به رغم آنكه روز شنبه 
رئيس كل بانك مركزي شايعه اخذ خمس و زكات 
از سپرده هاي بانكي را تكذيب كرد اما به طور مجدد 
شايعه ش��د كه موضوع اخذ ماليات از سپرده هاي 
بانكي در جلسه سران قوا مورد تصويب قرار گرفته 
است كه اين خبر نيز بلافاصله تكذيب شد اما با توجه 
به اينكه دامنه ش��ايعه ها رفته رفته در حال افزايش 
اس��ت به  طوري كه حتي به نگران��ي ايرانيان خارج 
از كشور منتج مي شود، جاي بررسي دارد كه منشأ 
ايجاد شايعه يك ش��خص يا يك گروه يا يك دولت 

خارجي است تا نحوه مقابله به اين شايعه ها نيز به 
شكل صحيحي تعيين شود. 

با توجه به اينكه در جنگ اقتصادي قرار گرفته ايم و 
در داخل نيز جنگ اقتصادي بر ساختار تأمين مالي 
دولت به شكل حقيقي نيز آثاري منفي داشته است، 
جاي دارد علاوه بر مراقبت از فضاي واقعي اقتصاد، 
فضاي رواني نيز مورد مراقبت ق��رار گيرد تا دامنه 
شايعه و اخبار كذب به حدي افزايش نيابد كه حتي 
ايرانيان خارج از كشور كه در بانك هاي ايران صاحب 
سپرده بانكي يا سرمايه هستند، دچار نگراني شوند و 
به اين فكر بيفتند كه شايد بهتر باشد سرمايه خود را 
خارج كنند يا اينكه به جاي سپرده گذاري بلندمدت 
در بانك پرتفوي س��رمايه خود را به كالاهاي ديگر 
چون ارز و طلا تخصيص دهند كه اگر چنين شود 
بي شك آثار منفي آن در ش��رايط كنوني اقتصاد به 

سرعت ظهور پيدا خواهد كرد. 
  تكذيب شد 

در همين رابطه با توجه به اينكه دامنه ايجاد نگراني 
بيهوده براي مش��تريان بخش بانكي كشور در حال 
اشاعه است و گويا دشمنان براي ايجاد نگراني براي 
صاحب��ان س��پرده گذاري هاي بلند م��دت بيش از 
16000هزار ميليارد توماني برنامه جدي و مس��تمر 
شبانه روزي دارند، رئيس مجلس شوراي اسلامي گويا 
شايعه مصوب شدن اخذ ماليات از سپرده هاي بانكي را 

در جلسه سران سه قوه تكذيب كرده است. 
به گزارش »فارس«، ن��ادر قاضي پور، نماينده اروميه 
در مجلس شوراي اسلامي در جلسه علني عصر اروز  
يك شنبه )اول دي( پارلمان خطاب به علي لاريجاني 
رئيس مجلس گفت: آقاي همت��ي رئيس كل بانك 
مركزي موضوع اخذ ماليات از سود سپرده را تكذيب 
كرده است، اما براي اينكه اين موضوع در مجلس ثبت 

شود ش��ما )لاريجاني( گفتيد در سران قوا هيچ گونه 
مصوبه اي مبني بر اخذ ماليات از س��پرده هاي بانكي 
نداش��ته ايد كه علي لاريجاني خط��اب به وي گفت: 

همين طور است كه شما مي فرماييد. 
وجود بي��ش از 1600ه��زار ميليارد تومان ش��به 
پول كه ق��درت خريدش تحت قالب س��پرده هاي 
بلند مدت سوددار در بانك ها كنترل شده است، يكي 
از كانون هاي حملات به نظام مالي ايران است زيرا 
برخي از دش��منان باور دارند كه اگ��ر بتوانند تنها 
بخشي از اين منابع را به پول تبديل و از بانك خارج 
كنند هم نظام تأمين مالي ايران را تضعيف كرده اند 
و هم اينكه بانك ها را ب��ا چالش تنگناي منابع روبه 
رو مي كنند و در عي��ن حال با افزاي��ش نقدينگي 
سرگردان، تورم در آستانه جهش هاي قابل ملاحظه 

در بازارهايي چون ارز، سكه و طلا قرار مي گيرد. 
هر چند كارشناس��ان در رابط��ه با بالا ب��ودن نرخ 
سود س��پرده بانكي در اقتصاد ايران؛يعني بيش از 
1/5درصد در ماه بحث جدي دارند و مدعي هستند 
پرداخت سود فوق به سپرده هاي بلندمدت در حجم 
1600هزار ميليارد تومان ماهانه در حدود 25هزار 
ميليارد تومان به حجم نقدينگي كشور مي افزايد و 
اين مقوله براي اقتصاد در وضعيت جنگي و تحريمي 
و ركودي ايران مشكل آفرين اس��ت، اما بايد توجه 
داش��ت كه به ان��دازه كافي پول س��يال و با ماهيت 
تورم آفري��ن در اقتصاد ايران وجود دارد و بلاش��ك 
فعلًا هيچ كارشناسي توصيه نمي كند طرحي اجرا 
شود كه به خروج شبه پول از بانك بينجامد هر چند 
كه امكان دارد بقاي سپرده هاي بلند مدت در بانك 

صاحب هزينه هايي براي كشور باشد. 
براي فهم پ��اداش ماهانه اي كه بايد به س��پرده هاي 
1600هزار ميليارد توماني بلند مدت بانكي ارائه داد 

تا فعلًا نزد بانك ها قرار داش��ته باشند و قدرت خريد 
آني شان حداقل تا يكسال يا بيشتر به تأخير بيفتد بايد 
گفت تقريباً هزينه هاي جاري دولت در حدود 25هزار 
ميليارد تومان اس��ت كه تقريباً معادل همين ميزان 
ماهانه به صاحبان سپرده هاي بانكي تقديم مي شود. 

اگر چه عده اي از كارشناسان سال ها است كه نسبت 
به رش��د حجم نقدينگي از ناحيه پايه پولي و ضريب 
فزاينده پول��ي هش��دار مي دهند، ام��ا در عين حال 
معتقدند كه شبه پول اگر دست وكلايي باشد كه نااهل 
باش��ند و منابع را به جاي بخش توليد به حوزه هاي 
دلالي و سفته بازي تسهيلات بانكي بدهند در عمل 
تفاوت چنداني بين پول و ش��به پول نيست و عمده 
نقدينگي خاصيت خريد آني دارد و تورم آفرين است، 
اين ادعاي كارشناسان اگرچه نياز به بررسي دقيق دارد 
و بايد روي پول جي پي اس نصب كرد تا بدانيم پول 
كجاست و چه مي كند، اما بايد دانست شايد در شرايط 
كنوني دولت از ناحيه جنگ اقتصادي و تحريم هاي 
سخت و ناجوانمردانه نفتي و فرصت سوزي هاي مكرر 
مديريتي همانند فروش 18ميلي��ارد دلار ارز ارزان و 
ميليارد ها دلار منابع طلا و سكه ارزان با تنگناي مالي 
قابل ملاحظه روبه رو است، اما راه هاي تأمين مالي براي 

دولت بسيار متعدد و متنوع است. 
در ادامه بايد يا دآور ش��د عيان شدن چالش تنگناي 
مال��ي دولت و كس��ري بودجه هاي پ��ي در پي اين 
نهاد به معني ناتوان��ي دولت در اداره امور نيس��ت 
زي��را دولت در اي��ران بزرگ ترين نهادي اس��ت كه 
هم اختيار دار سياستگذاري اس��ت و هم اختيار دار 
مديريت دارايي هايي به ارزش بيش از17000هزار 
ميليارد تومان مي باش��د، از اين رو با فروش عمومي 
بخش��ي از اين دارايي ها اعم از زمين و مستغلات و 
خودرو يا ملزم كردن مديران شركت هاي دولتي به 
پرداخت س��ود 30 درصدي سالانه يا اخذ ماليات از 
خانه هاي خالي ويا استقراض از بازار سرمايه مشكلي 

براي تأمين مالي دولت باقي نمي ماند. 
  كانال هاي خبري شايعه ساز

از سوي ديگر، برخي از اشخاص مطلع معتقدند كه 
بانك هاي ايران به س��پرده هاي بانكي سود چنداني 
نمي دهند و اگر تورم واقعي را از س��ود بانكي كس��ر 
كنيم، مي بينيم كه در كمتر سالي سپرده گذار به سود 
واقعي بانكي دست يافته باشد، از اين رو مي توان مدعي 
شد كه ماليات ستاني در اين حوزه مدت ها است كه 
در حال انجام است، در اين بين در سطح بازار برخي 
از اشخاص معتقدند كه شايعه سازي پيرامون بخش 
پولي و بانكي كشور توسط برخي از كانال هاي خبري 
كه در داخل يا خارج از كش��ور براي خريد و فروش 
سهام در بورس س��يگنال فروش��ي مي كنند، انجام 
مي گيرد و آنها مي خواهند با گسيل بيشتر نقدينگي 
به بورس، حبابي را كه در اين بازار به ش��كل جدي 
شكل گرفته است هم پنهان كنند و هم اينكه فعلًا از 
اصلاح قيمتي در بازار بورس ممانعت و توجهات را به 
بازار پول جلب كنند. در ادامه انتظار مي رود در كنار 
شناس��ايي و تقابل قضايي با اشخاصي كه طي يكي 
دوس��ال اخير در بازارهاي مالي ايران شايعه سازي 
كرده اند و مي كنند، كميته اي در دولت تشكيل شود 
تا از فضاي بازارهاي مالي كشور مراقبت كنند به ويژه 
اينكه بلاتكليفي در حوزه اقتصاد در شرايط كنوني 

جنگي و تحريمي سم به شمار مي رود.
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رئيس مجلس شوراي اسلامي: 

 سران قوا مصوبه اي درباره اخذ ماليات 
از سپرده هاي بانكي نداشتند

مهران ابراهیمیان
 انتقاد معاون وزير نفت 

از مصرف زياد انرژي در كشور
روزانه ۸۰۰ ميليون مترمكعب سوخت مايع 

در كشور مصرف مي شود 
معاون وزير نفت از بالا بودن شدت مصرف انرژي در كشور انتقاد كرد 
و گفت: شدت مصرف انرژي كشور در همه بخش هاي خانگي، صنعتي، 
حمل و نقل، نيروگاهي و تجاري، بسيار بالا و بي رويه است. به طوري كه 
روزانه ۸۰۰ ميليون مترمكعب سوخت مايع در كشور مصرف مي شود. 
به گزارش خبرگزاري صدا و س��يما، عليرضا صادق آبادي در همايش  
CNG، »فرصت توسعه پايدار« افزود: حدود يك ميليون و 500 هزار 
خودروي عمومي در كشور در 12 تا 15 ماه آينده گازسوز خواهد شد كه 
علاوه بر بازگشت سرمايه آن ظرف چهار ماه، موجب اشتغال كوتاه مدت 
در صنعت سي ان جي شده و 1/8 ميليارد دلار عايدي نيز براي كشور به 

همراه خواهد داشت. 
وي با اشاره به شدت مصرف انرژي در كش��ور اظهار كرد: 750 تا 800 
ميليون مترمكع��ب در روز گاز، 75 ميليون بنزي��ن و 55 ميليون ليتر 
گازوئيل مصرف مي شود كه در مجموع بايد گفت روزانه بالاي ۹00 تا يك 

ميليارد مترمكعب سوخت در كشور مورد مصرف قرار مي گيرد. 
صادق آبادي با تأكيد بر اين  مسئله كه حتي اگر فرض كنيم تمام اين 
س��وخت پاك اس��ت، حتماً ميزاني آلودگي به همراه نخواهد داشت، 
تصريح كرد: ش��اخصی كه براي كيفيت هوا در نظر گرفته مي ش��ود 
ساكس است كه سقف اين ش��اخص 50 در نظر گرفته شده و اين در 
حالي اس��ت كه در آلوده ترين روزها اين شاخص تنها روي 15 ماند و 
بايد گفت كه شاخص گوگرد حدود ۹1 ميليون ليتر از بنزين توزيعي 

ما كمتر از 50 پي پي ام گوگرد است. 
مديرعامل ش��ركت ملي پالايش و پخش فرآورده هاي نفتي ايران با بيان 
اينكه بهترين احتراق يعني احتراق كامل با س��وخت پ��اك نيز آلودگي 
ايجاد مي كند، ادامه داد: موضوعي كه وجود دارد، اين است كه بايد در ابتدا 
مشخص شود كه در كلانشهرها چه ظرفيتي وجود دارد تا بسته به همان 
ظرفيت ميزان سوخت در نظر گرفته شود و اين مسئله بدين معنا نيست كه 
اگر ما تمام سوختي كه به كار مي گيريم به گاز تبديل كنيم، آلايندگي وجود 
نخواهيم داشت. به گفته صادق آبادي، در تمام دنيا به دنبال افزايش كيفيت 
سوخت، كيفيت احتراق و كنترل مصرف انرژي مي روند، چراكه تنها از اين 
طريق مي توان ميزان مصرف را تا ح��د قابل توجهي مديريت كرد. وي در 
بخشي ديگر از صحبت هاي خود با بيان اينكه براساس استانداردهاي  اي 
ام او مبني بر استفاده سوخت نفت كوره با سولفور، 0/5 درصد كه از ابتداي 
2020 آغاز مي شود، مشكلي نداريم، گفت: ما سوخت مورد نياز نفتكش ها 
و كشتيراني را تأمين كرده ايم و اگر در آينده نيز كسي نتواند سوخت مورد 

نياز را تأمين كند، مشمول جريمه نخواهد شد. 
مديرعامل شركت ملي پالايش و پخش فرآورده هاي نفتي ايران ادامه داد: 
هيچ كدام از عرضه كنندگان نفت ك��وره منطقه اكنون واحدي ندارند كه 
بتواند نفت كوره تصفيه شده 2020 داشته باشند و هر آنچه هست از نفت 
كوره توليد مي شود. وي با بيان اينكه اگر با روند فعلي پيش برويم، در پنج تا 
10 سال آينده شدت مصرف انرژي مشكلاتي را به وجود خواهد آورد، افزود: 
بايد مدل سازي ميزان مصرف سوخت در كلانشهرها صورت گيرد و با ايجاد 

اجماع بتوانيم سياست هاي درست را در اين حوزه اجرايي كنيم. 
    صرفه جويي ١٧ ميليون ليتري بنزين در روز با ارتقاي صنايع 

خودروسازي
همچنين امير وكيل زاده - مديرعامل شركت ملي پخش فرآورده هاي نفتي 
ايران - در همايش »سي ان جي، فرصت توسعه پايدار« اظهار كرد: هم اكنون 
سي ان جي 23/5 درصد از سبد س��وخت خودروها را تشكيل مي دهد؛ با 
س��رمايه گذاري وزارت نفت 2500 جايگاه س��ي ان جي در كشور ساخته 
شده است؛ حدود ۴ ميليون خودروي دوگانه سوز در كشور وجود دارد و به طور 
ميانگين روزانه 20 ميليون مترمكعب سي ان جي در كشور توزيع مي شود. 
به گفته او عمر مخازن سي ان جي حدود 15 سال است. خودروهايي كه در 
اولين دوره آغاز توسعه صنعت سي ان جي گازسوز شده اند، در حال نزديك 
شدن به اواخر عمر خود هستند. از ۹00 ميليون مترمكعب گازي كه روزانه 
در كشور توليد مي ش��ود، تنها 2 درصد آن در بخش سي ان جي به مصرف 
مي رسد. وي تأكيد كرد: در مقايسه با استانداردهاي جهاني هر خودرو روزانه 
يك ميليون ليتر بيش از استانداردهاي جهاني بنزين مصرف مي كند كه تنها 
با ارتقا در بخش صنايع خودروسازي در كشور و با احتساب حدود 17 ميليون 
خودرو در ناوگان حمل و نقل كشور، در مصرف روزانه حدود 17 ميليون ليتر 

بنزين در كشور صرفه جويي خواهد شد. 
   ميرسليم،: راه نجات كشور در ساماندهي 

و توسعه ترابري عمومي است
همچنين عضو مجمع تش��خيص مصلحت نظام گفت: بايد به سمت 
توليد خودرو هاي پايه گازسوز برويم و راه نجات كشور در ساماندهي و 

توسعه ترابري عمومي است. 
سيد مصطفي ميرسليم دراين همايش افزود:خوشبختانه در سال هاي 
اخير موفق ش��ده ايم در زمينه انرژي هاي خانگي، مصرف را به س��مت 
سوخت سبز گاز ببريم كه اين زيرساخت و دستاورد ارزشمندي است. 

وي افزود: 26 درصد سوخت مصرفي كشور در ترابري مصرف مي شود كه 
بايد در اين زمينه نيز به سمت اس��تفاده از سوخت سبز حركت كنيم كه 

دستاورد آن كاهش آلايندگي هاي گرمايشي از جمله co2 است. 
ميرسليم تصريح كرد: تمام كشور ها در حال حركت به سمت انرژي هاي 
تجديدپذير هستند، اما سهم آن در كشور ما نهايتاً يك درصد است و 
متأسفانه اس��تفاده از منابع نفتي به عنوان سوخت مصرفي خودرو ها 
موجب شده است كه اسراف عجيبي در اين زمينه اتفاق بيفتد؛ اگر طرح 
سهميه بندي بنزين اجرا نمي شد، مصرف روزانه بنزين كشور به 120 

ميليون ليتر مي رسيد.

   همچنان به نفع ثروتمندان
در برجام مي مانيم ؟

بعد از فرود دلار از قله نزديك به 1۹ هزار توماني و آرام گرفتن بازار 
مس��كن، انتظار مي رفت كه مانند تجرب��ه دور اول تحريم ها جدي 
كشور در سال ۹2 بازارها آرام بگيرد و در نقطه تعادل بالاتر و تحميل 
تورم به مردم، اقتصاد به ثبات برسد و دولت بر توانمندي هاي داخلي 
تكيه كند و حداقل مانند دور اول تدبير و اميد بر شعار احياي اقتصاد، 

متمركز شود. 
اما نگاهي به اظهار نظرهاي مسئولان دولتي به خصوص معاون اول 
رئيس جمهوري نشان مي دهد كه همچنان تمركز فعاليت هايمان 
بر مرثيه سرايي درباره »برجام مرده« اس��ت و اينكه رفيق و نارفيق 

بين المللي به ما توجه نكردند!
انتظ��ار مي رفت بع��د از م��وج اول گران��ي در دور دوم تحريم هاي 
يكجانبه امريكا، دولت بي��ش از هر اقدامي تكلي��ف برجام – نه در 
حوزه بين المللي – كه در حوزه اقتصاد داخلي را روش��ن مي كرد و 
راه اقتصاد داخلي و به خصوص توليد را از مسير برجام جدا مي كرد 
و سپس به دنبال رهايي از درآمدهاي نفتي بر زنده كردن پايه هاي 
مالياتي ورود مي كرد و همزمان از طريق اصلاحات ساختاري بودجه 
و اصلاحات سيس��تم بانكي تولي��د را تقوي��ت و دلالان ثروتمند را 
محدود مي كرد، اما چه حاصل كه به جاي اين كار و به اسم حمايت از 
مردم هزاران ميليارد تومان رانت در قالب هاي مختلف اعم از ارزهاي 

۴200 توماني توزيع شد. 
اما اين تمام ماج��را نبود، زيرا نگاهي ب��ه موضع گيري ها و اظهارات 
اينس��تاگرامي همتي رئيس كل بانك مركزي هم نش��ان مي دهد 
كه تقريباً به جز يك م��ورد در ماه هاي اخير تم��ام تمركز آن بانك 
بر حذف قيمت نرخ ارز معطوف بوده و تنه��ا يكبار بر خطر كاهش 

سرمايه گذاري در كشور اشاره كرده است. 
در حالي ك��ه دكت��ر همتي بهت��ر از هر كس��ي مي داند ك��ه روند 
س��رمايه گذاري به خصوص در حوزه توليد و تحرك در بخش هاي 

خرد و متوسط از مسير سيستم بانكي مي گذرد. 
دكتر همتي، دكتر جهانگيري، دكتر روحاني، همه تصميم س��ازان 
درون دولت و همه نيروهاي فكري اثر گذار قوه مقننه بايد بدانند نه 
برجام و نه نرخ ارز آزاد كه تا اين حد روي آن متمركز هستيم، علت 
ايجاد نابساماني در اقتصاد نيس��تند، بلكه مهم ترين دليل موجود، 
ساختارهايي اس��ت كه ما را هر چند س��ال يكبار با تحريم يا بدون 

تحريم گرفتار افزايش نرخ بنزين، افزايش نرخ ارز و تورم مي كند. 
به عبارت بهتر چه با برجام، چه با توافق هاي پشت پرده جديد روند 
فعلي تنها حاكم بر اقتصاد به نفع طبقه بس��يار محدود ثروتمندي 
اس��ت كه از ش��رايط موجود بهره مي برد و سيس��تم تصميم گيري 
را متأثر مي كند؛ طبقه اي ك��ه همچنان از بركات نرخ رش��د بالاي 
نقدينگي به ج��اي تمركز ب��ر توليد به��ره مي برن��د، در حالي كه 
نقدينگي 2300 هزار ميليارد توماني يقه بيش از 7 دهك را به شدت 

فشرده است. 
مسئولان بايد بدانند كه وقتي نرخ رشد نقدينگي بالاي 20 درصد 
و در سال اخير بيش از 25 درصد است و در عين حال به گفته دكتر 
همتي نرخ رشد سرمايه گذاري نگران كننده است و نرخ رشد نيز در 
10 سال اخير كمتر از 5 درصد است،بنابراين به طور طبيعي و حتي 
در شرايط عادي هم تورم مزمن و بالا گريبانگير ما است. يعني وقتي 
پول در جامعه زياد مي شود، در حالي كه توليدات ما افزايش چنداني 
ندارد، قيمت تمام شده كالاها و خدمات بالا مي رود و اين اصل واضح 

و مبرهن اقتصادي است. 
اينكه چهار دوره جه��ش نرخ ارز قبلي را نادي��ده بگيريم يا حداقل 
15بار افزايش نرخ بنزين را انكار كنيم و مرتب همه تقصيرات را بر 
گردن عوامل خارجي مانند تحريم ها و قرارداد ناقص برجام بيندازيم 
و بگوييم كه حتي هند هم به ما رحم نكرد، به هيچ وجه نه راهگش��ا 

است و نه مانع بازتوليد اين چرخه هاي معيوب و تكراري تورم زا! 
دولت بايد به ج��اي برنامه هاي تكراري دولت ه��اي قبل در تأمين 
منابع بودجه اي يا آويزان شدن و ضجه زدن براي برجام رو به موت 
از يك س��و در منابع تأمين درآمدهاي خود بازنگري كند و از سوي 
ديگر در نحوه هزينه كرد با خساست بيش��تر دست به جيب شود و 
بهره وري و كارايي را در دستور كار قرار دهد و در اين راه حتماً بايد 
در تقابل و تضارب منافع جريان هاي ق��درت- ثروت از خود جرئت 
و جسارت نش��ان دهد. كاري كه تقريباً در تمام دولت هاي سه دهه 

اخير با آن مواجه نبوده ايم!

2/7 هزار ميليارد تومان كالاي قاچاق 
كشف شد

گمرك ايران اعلام كرد: بيش از ۲٧ هزار ميليارد ريال كالاي قاچاق 
و 4۸۰ تن انواع مواد مخدر طي سال جاري كشف و ضبط شده است. 
به گزارش گمرك ايران، در ۹ ماهه نخس��ت سال ۹8 ميزان مواد مخدر 
كشف شده توس��ط مأموران گمرك ۴80 تن و 586 كيلوگرم بوده است 
كه در اين ميان، پيش س��از مواد مخدر صنعتي در صدر كش��فيات قرار 
داشته است. يكي از اين كشفيات، كشف 228 كيلوگرم شيشه جاسازي 
شده در س��قف كانتينر يخچال دار از مبدأ افغانس��تان به مقصد امارات 
متحده عربي با بهره گيري از دستگاه ايكس ري و كشف 13 كيلو و 200 
گرم مواد مخدر گل در باك خودروي سمند در هفته گذشته بوده است. 

در مجموع، ميزان كشفيات گمرك در حوزه مواد مخدر، در سال جاري 
نسبت به مدت مش��ابه در س��ال ۹7، افزايش 3۹0 درصدي را نشان 
مي دهد. بررس��ي آمار كش��فيات گمرك بيانگر اين است كه در سال 
جاري، كشفيات مت آمفتامين )شيشه( در مرزهاي ايران و افغانستان 
در مقايسه با سال گذشته روند بسيار افزايشي داشته است؛ به طوري كه 
رشد كشفيات حدود 500 درصد بوده است كه از اين حيث، قابل تأمل 
است. كل كشفيات كالا در ۹ ماهه اخير به ارزش 27 هزار ميليارد ريال 
بوده است كه در اين زمينه، 2 هزار و ۹12 فقره پرونده تشكيل شده و 
در مراجع قضايي در حال پيگيري بوده و بخش��ي از كشفيات قاچاق 

مربوط به خودرو است.

هادي غلامحسیني
  گزارش   یک

فاطمه عرفانيان | جوان

رئيس س�ازمان ام�ور عش�اير اي�ران اظهار 
داش�ت: امس�ال ۶۲ ميلي�ارد و ۲۰۰ ميلي�ون 
توم�ان ب�راي ياران�ه حم�ل س�وخت و آرد 
به مناط�ق عش�ايري اختصاص يافته اس�ت. 
به گ��زارش وزارت جه��اد كش��اورزي، كرمعلي 
قندالي در جلسه ويدئو كنفرانس مديران ستاد و 
استاني سازمان امور عشاير ايران اظهار داشت: بايد 

سازوكار لازم انديشيده شود تا اين يارانه به كساني 
كه حقشان است برس��د و اجحافي در حق كسي 
پيش نيايد. وي اظهار داش��ت: موضوع ماليات بر 
ارزش افزوده در قانون كاملًا مشخص است و معيار 
و مرجع ما در اين خصوص نيز اعلام اداره كل امور 

مالياتي استان ها است. 
قندالي با اش��اره ب��ه پلاك گ��ذاري دام گفت: 

پلاك گذاري دام عشاير بايد با جديت پيگيري 
شود و اگر چالشي هم در خصوص كمبود پلاك 

وجود دارد، بايد برطرف شود. 
وي بيان داش��ت: مصرف علوفه خام هدر دادن 
منابع است بنابراين بايد اصلاح روش تغذيه دام 
به روش علمي در دستور كار مديران امور عشاير 

استان ها قرار گيرد. 

رئيس سازمان امور عشاير ايران با بيان اينكه ممكن 
است در يكي دو ماهه آينده با مشكل تراكم عرضه 
دام مواجه شويم، گفت: بعيد نيست در اسفند ماه 
به دليل تراكم دام، قيمت گوشت به 60 هزار تومان 
برسد، بنابراين بايد واردات دام را مديريت كنيم 
تا توازن و تنظيم در بازار اتفاق بيفتد و عش��اير به 

عنوان توليد كننده دام ضرر نكنند.

اختصاص ۶۲ ميليارد تومان يارانه حمل سوخت و آرد به عشاير

آگهـی مناقصه عمومـی یک مرحله اي
نوبت دوم
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شرکت آب و فاضلاب استان البرز «سهامی خاص»
 (iets.mporg.ir) 

هیئت مدیره شرکت تعاون
دستورجلسه: 

توضیح: (در مجامع عمومی یک مرحله اي) هر عضو وکالت سه نفر از اعضاء و هر غیر عضو وکالت یک نفر از اعضاء را دارا می باشد.
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